
國立中山大學外國語文學系 
高教深耕教學創新計畫—「含英咀華：精進第二外語教學，在中山認識世界」 

第二外國語言檢定獎勵要點 
 

113.4.3外文系第二外語教師會議通過 

 
一、為鼓勵本校同學持續進修第二外國語言，加強校園國際文化，特定本檢定考試要 

點，獎勵本校學生參加國際認證之語言能力檢定考試。 
 
二、申請資格（須均符合下列條件） 

1) 本校大學部及研究所在學學生（不含在職專班學生及交換生）；外籍學位生與僑

生亦可提出申請，但不得報考自己本國語言。 
2) 學生可提出報考日文、法文、德文、西班牙文、俄文之語言檢定。歐語檢定程

度最少達「歐洲共同語文參考架構」（CEFR）制定之 A1 級別；日語達 N4 級別。 
3) 從未獲得其他系院補助應考上述語文檢定考試者。 
4) 曾獲本獎勵者，欲申請同一語種檢定獎勵，必須通過比前次更高程度之考試。 
5) 每人限申請一語文檢定考試補助。 

 
三、申請文件 

1) 第二外國語言檢定考試獎勵申請表。 
2) 學生證影本乙份。 
3) 檢定考試成績證明。若檢定考試成績證明上所載姓名為英文者，應另附足以證

明英文姓名對照之證件（例：護照）以供驗證（影本本系留存）。  
4) 最新在校成績單影本（本系留存）。 
5) 本人郵局存簿封面影本（本系留存）。 

 
四、獎勵辦法 

1) 報名並出席考試者可得新台幣伍佰元獎勵金。合格者再得新台幣伍佰元獎勵金，

共新台幣壹仟元整。 
2) 學生須在本校在學期間考畢語言檢定；畢業生須於畢業前完成語言檢定考試，

申請期限皆為 10 月 31 日前。 
3) 每年補助名額最多 30 名學生，並優先考慮曾修讀本系第二外國語言課程及程度 

較高者。 

  



國立中山大學外國語文學系第二外國語言檢定考試獎勵申請表 

        申請日期：       年       月       日 

申請人姓名  英文拼音  

系所  學制 □大學部  
□研究所（碩、博） 學號  

身分證字號  連絡電話  Email  

檢定語言 □日語        □法語        □德語        □西班牙語        □俄語 
測驗名稱  

級別  證照生效日期 
若無則免 

 

檢附文件 

請檢附以下文件： 
□ 學生證影本 
□ 最新在校成績單影本 
□ 語言檢定成績單 
□ 檢定考試成績證明上所載姓名為英文者，應另附足以證明英文姓名之證件

（例：護照；本系另留存影本） 
□ 本人郵局存簿封面影本（本系留存） 

是否修習過第

二外語課程 

□ 是，學期：__________  教師：_____________ 課程：____________ 
 
□ 否 

申請資格（須均符合下列條件） 
1) 本校大學部及研究所在學學生（不含在職專班學生及交換生）；外籍學位生與僑生亦

可提出申請，但不得報考自己本國語言。 
2) 學生可提出通過日文、法文、德文、西班牙文、俄文的語言檢定。歐語檢定程度最少

達「歐洲共同語文參考架構」（CEFR）制定之 A1 級別；日語達 N4 級別。 
3) 曾獲本獎勵者，欲申請同一語種檢定獎勵，必須通過比前次更高程度之考試。 
4) 每人限申請一語文檢定考試補助。 
5) 本項檢定獎勵符合上述規定，並無向本校各系所重複送件申請，若有不實需退回全額

獎勵金。 
 

                                                             申請人簽章：                           日期： 

以下由外國語文學系填寫 

審查結果 
報名並出席考試：□ 新台幣伍佰元 
合格：□ 新台幣壹仟元 
退件：□ 同一級別重複申請  □ 申請一語種以上  □ 非在學期間 □ 其他_____________________ 

外文系承辦人 外文系系主任 
  



National Sun Yat-sen University 
Department of Foreign Languages and Literature 
Award Scheme for Second Foreign Language Tests 

 
A. The award scheme for foreign language tests aims to encourage students to learn a second 

foreign language and to promote internationalization and intercultural exchange at 
university. 

B. Applicants must meet the following criteria:  
1. Students must be enrolled on either an undergraduate or postgraduate program (barring 

exchange/part-time students). International students are eligible to apply but not for a 
language test in their native language(s). 

2. Language tests are offered for Japanese, French, German, Spanish, and Russian. 
Applicants must have attained either the A1 level of CEFR for European languages or the 
N4 level of JLPT for Japanese. 

3. Students must not have been the recipient of any previous language test awards or 
subsidies from other departments.  

4. Students who have received this award before must pass a higher level of the test to 
reapply. 

5. Students can apply for only one language test award per year. 
C. Application documents should include: 

1. Award Scheme application form. 
2. Copy of student ID. 
3. Language test transcript. If the name on the transcript is in English, students must 

provide an official document (e.g. passport) bearing the identically spelled name for 
identification. 

4. Copy of academic transcript in the most recent academic year. 
5. Copy of Chunghwa Post Office Passbook cover. 

D. Award Scheme 
1. Students who register for and take the language test will be awarded NTD500. Students 

who pass the language test at the level stipulated in Paragraph II will be given an 
additional NTD500. The total award will be NTD1,000 per person.  

2. Students must be enrolled in the university when taking the language test. Graduating 
students must complete the language test before graduation. The deadline is October 31. 

3. The guaranteed award is limited to 30 students per year. Students who take a more 
advanced language test or have taken foreign language courses in the Department will 
be given priority. 
 

* In the event of any ambiguity in the English version of the Award Scheme, the Chinese version shall prevail. 
* All terms were confirmed at the second foreign language instructors’ meeting at DFLL on April 3, 2024. 



National Sun Yat-sen University 
Department of Foreign Languages and Literature 
Award Scheme for Second Foreign Language Tests 

Application Form 
                                                                                    

Chinese Name  English 
Spelling  

Department  Program 
□ Undergraduate  
□ Master’s 
□ PhD 

Student 
ID  

Resident ID  Tel.  Email  
Language □ Japanese        □ French        □ German        □ Spanish        □ Russian 

Name of the test  
Level  Date of certification  

Documents 
included 

□ Copy of Student ID. 
□ Copy of academic transcript in the most recent academic year.  
□ Language test transcript. If the student’s name on the transcript is in English, students must  
   provide official documents (e.g. passport) bearing the identically spelled name for   
   identification. 
□ Copy of Chunghwa Post Office Passbook cover. 

Have you taken a 
foreign language 

course at our 
department? 

□ Yes. Semester: __________ Instructor：_____________ Class：____________ 
□ No 

All eligible applicants must meet the following criteria: 
1) Students must be enrolled on either an undergraduate or postgraduate program (barring exchange/part-time students). 

International students are eligible to apply but not for a language test in their native language(s). 
2) Language tests are offered for Japanese, French, German, Spanish and Russian. Applicants must have attained either 

the A1 level of CEFR for European languages or the N4 level of JLPT for Japanese. 
3) Students who have received this award before must pass a higher level of the test to reapply. 
4) Students can apply for only one language test award per year. 
5) Students must fulfill other requirements stipulated in the Award Scheme. Students cannot use the same test result to 

apply for other awards from different departments. The award shall not be granted in the event of any false 
information.   

* In the event of any ambiguity in the English version of the Award Scheme, the Chinese version shall prevail. 

                                                 Applicant’s signature：                                    Date：                           (day/month/year) 

For Department of Foreign Languages and Literature only 

Result 

Attended the test: □ NTD500 
Passed the test: □ NTD1,000 
Rejected: □ Applied for the same level □ Applied for more than one language  
                □ Not an enrolled full-time student □ Other: 
Administrator Department Chair 

  

 


